
Intervija Nemateriālā kultūras mantojuma vērtības pieteikumam “Latviešu 
tradicionālo jostveida audumu darināšana” 
 

1. Kā Tradicionālo jostu aušana ienāca Tavā dzīvē ? 
 

 
Man vienmēr ir paticis mēģināt darināt pašai ar savām rociņām visu, ko vien pats var 
uztaisīt. Tas piešķir lietai pavisam citu vērtību. Tā josta, ko sev gribēju, pie meistares 
maksāja lielu naudu, tāpēc apsvēru iespēju aust pati. Palaidu šo domu Visumā un neilgi 
pēc tam ieraudzīju FB sludinājumu par iespēju mācīties aust tradicionālās jostas 
Lielvārdes parka 100gadīgo ozolu paēnā. Bizes jau gatavas, stelles nevajag, tik jābrauc un 
jāauž. 

2. Ko esi jau izdarinājusi ? 

 

Tas bija pirms 2 gadiem un ar to sākās mans aušanas ceļš. Es biju nonākusi rokdarbnieču 
pasaulē. Esmu noaudusi 3 rakstainās audenes – sev un abām meitām. Uzdarinājusi vienu 
pīteni un 3 celaines. Tas viss tik ļoti ir iepaticies, ka nu jau arī stellēs ir noausti vairāki 
lakati, lupatu deķīši un linu dvieļi.  

3. Vai aicinātu to darīt arī citus ? 

 

Jā, noteikti vajag mēģināt, jo mēs nekad nezinām, cik liela nozīme mūsu dzīvē būs 
satiktiem cilvēkiem un kāds ceļš līdz ar to var mums pavērties... 

Jolanta 

08.05.2024. 


